
Protokół nr 6 z VI Sesji Rady Gminy Ryczywół 

 

Obrady rozpoczęto 25 października 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:11 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Szymon Chmielewski 

2. Tomasz Jenczyk 

3. Tomasz Kaczmarek 

4. Romuald Łabiszak 

5. Daniel Łanucha 

6. Leszek Malmur 

7. Michał Mulka 

8. Monika Olech 

9. Andrzej Pacholczak 

10. Marlena Przybyła 

11. Sebastian Stefaniak 

12. Henryk Szrama 

13. Grażyna Wendlandt 

14. Jacek Wrembel 

Lista gości na posiedzeniu: 

1. Roman Trzęsimiech – Wójt Gminy Ryczywół, 

2. Ewelina Mulka – Sekretarz Gminy,  

3. Agnieszka Kostyk – Skarbnik Gminy,  

4. Cezary Świst – Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego w Ryczywole, 

5. Agnieszka Ciesielska – Główna Księgowa Przedsiębiorstwa Komunalnego w Ryczywole,  

6. Waldemar Cyranek – Wicestarosta Powiatu Obornickiego, 

7. Krzysztof Piechowiak – Kierownik Centrum Integracji Społecznej w Ryczywole, 

8. Iwona Kowalska – Dyrektor SP Ryczywół, 

9. Ziemowit Chudziński – Dyrektor ZSP w Ludomach, 

10. Marian Michałowski - Sołtys Sołectwa Zawady, 

11. Jolanta Fuhrmann - Sołtys Sołectwa Skrzetusz, 

12. Barbara Działo - Sołtys Sołectwa Łopiszewo, 

13. Mieszkańcy Gminy Ryczywół. 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie kworum. 

Przewodniczący Rady Gminy przywitał wszystkich zebranych, poprosił o potwierdzenie 

kworum i na podstawie potwierdzonego kworum stwierdził prawomocność obrad oraz 

otworzył VI Sesję IX Kadencji Rady Gminy Ryczywół. 

 

2. Sprawy regulaminowe. 

Przewodniczący Rady, wobec braku sprzeciwu, w związku ze złożoną rezygnacją radnego z 

członkostwa w komisji wprowadził do porządku obrad dodatkowy punkt w brzmieniu: 

„Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Skarg, Wniosków i 



Petycji”. 

 

3. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Szrama 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

4. Wystąpienie przedstawicieli Powiatu Obornickiego i zapytania. 

Przewodniczący Rady poprosił Wicestarostę Waldemara Cyranka o ustosunkowanie się do 

pytań Radnych.  

Radna Marlena Przybyła poruszyła temat przebudowy drogi Ryczywół – Skrzetusz – 

Piotrowo.  

Wicestarosta ustosunkował się i udzielił informacji jak w/w przebudowa ma wyglądać.  

Radny Daniel Łanucha poruszył temat zjazdu z drogi powiatowej w miejscowości Skrzetusz. 

Wicestarosta ustosunkował się do tematu.  

Radna Monika Olech podziękowała za szybką interwencję – wycięcie drzewa w miejscowości 

Gorzewo.  

Radny Tomasz Kaczmarek zgłosił zagrażające drzewo do wycięcia w miejscowości Ludomy 

oraz poruszył temat zakazu postoju przy poczcie w Ryczywole. 

Radny Jacek Wrembel poruszył temat słabej widoczności przy wyjeździe z marketu 

„Biedronka” przy ulicy Kolejowej.  

Mieszkaniec Gminy odniósł się do słów Wicestarosty i Wójta Gminy dotyczących 

przebudowy drogi Ryczywół – Skrzetusz – Piotrowo oraz zjazdu z drogi powiatowej w 

miejscowości Skrzetusz.  

 

5. Informacja Kierownika Centrum Integracji Społecznej w Ryczywole. 



Kierownik Krzysztof Piechowiak przedstawił Radzie sprawozdanie z działalności Kierownik 

Centrum Integracji Społecznej w Ryczywole za bieżący rok.  

Radny Tomasz Kaczmarek pytał jak wygląda sytuacja finansowa na dzień dzisiejszy.  

Kierownik CIS ustosunkował się do pytania.  

Wójt Gminy odniósł się do sprawozdanie Kierownika CIS.  

 

 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024, w tym o 

wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

Dyrektor Iwona Kowalska przedstawiła informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za 

rok szkolny 2023/2024, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

Dyrektor Ziemowit Chudziński - przedstawił informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2023/2024, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

Radny Henryk Szrama poruszył temat ilości dzieci w oddziałach pierwszoklasistów oraz 

temat konkursów kuratoryjnych.  

Dyrektorzy w/w placówek odnieśli się do pytań.  

Radny Jacek Wrembel również poruszył temat konkursów kuratoryjnych i ich poziomu.  

 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 

 

 

7. Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami. 

Wójt Gminy Roman Trzęsimiech przedstawił informację o pracach między sesjami. 

Radny Henryk Szrama pytał o szczegóły spotkania w Kopaszynie. 

Wójt przedstawił szczegóły w/w spotkania.  

 

 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działalności między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy Szymon Chmielewski przedstawił informację o działalności 

między sesjami.  

 

Nie zgłoszono pytań. 

 

9. Informacja przewodniczących komisji Rady Gminy o pracach w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację z działalności między sesjami przedstawił Przewodniczący Komisji Rolnej  

i Ochrony Środowiska radny Leszek Malmur. 

 

Informację z działalności między sesjami przedstawił Przewodniczący Komisji Oświaty, 

Sportu i Spraw Społecznych radny Henryk Szrama. 



Informację z działalności między sesjami przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

radny Daniel Łanucha. 

Radna Monika Olech pytała jakie dalsze działania planuje Komisja Rewizyjna ws. Gminnego 

Ośrodka Kultury.  

 

 

10. Składanie interpelacji. 

Brak interpelacji. 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Ryczywół na 2024 rok.  

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały oraz proponowane do niego autopoprawki.  

 

Nie zgłoszono pytań. 

 

Przewodniczący Rady zarządził kolejno głosowania nad następującymi autopoprawkami.  

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka nr 1 - Zwiększenie planu dotacji o kwotę 685 926,31 zł w rozdziale 01095 § 

2010.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka nr 2 - Zwiększenie planu dotacji o kwotę 216 307,00 zł w rozdziale 85502 § 

2010.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 



Andrzej Cybort 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka nr 3 - Zwiększenie planu dotacji o kwotę 6 372,00 zł w rozdziale 85219 § 

2030. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka nr 4 - Zmniejszenie planu na zadanie pn. Budowa chodnika z dopuszczeniem 

ruchu rowerowego Ludomki-Lipa w roku 2024 o kwotę 16 359,00 zł do kwoty 49 641,00 zł. 

Wprowadzenie zadania do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2029 i ustalenie 

limitu wydatków w roku 2025 w wysokości 16 359,00 zł.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka nr 5 - Zwiększenie planu na zadanie pn. Termomodernizacja budynku Urzędu 

Gminy w Ryczywole o kwotę 64 000,00 zł do kwoty 484 000,00 zł.   

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 



Andrzej Cybort 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka nr 6 - Zmiany w zakresie zadania „Cyberbezpieczny Samorząd”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka nr 7 - Zmiany w zakresie zadania pn. „Rozwój e-usług publicznych dla 

mieszkańców Gminy Ryczywół.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka nr 8 - W treści normatywnej uchwały budżetowej zmienia się brzmienie § 1.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

W wyniku braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

podjęciem uchwały nr VI/45/2024. 



Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 - 

2029. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2024-2029. 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. 

 

W wyniku braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

podjęciem uchwały nr VI/46/2024. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 - 2029.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

W wyniku braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

podjęciem uchwały nr VI/47/2024. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak, Monika Olech,  

Andrzej Pacholczak, Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna 

Wendlandt, Jacek Wrembel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Tomasz Jenczyk, Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 

realizacji zadania w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i zapewnienia opieki 

bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania na rok 2025. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotyczącego realizacji zadania w zakresie zapobiegania bezdomności 

zwierząt i zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania na rok 2025. 

W wyniku braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

podjęciem uchwały nr VI/48/2024. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego realizacji 

zadania w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom oraz ich wyłapywania na rok 2025.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak, Daniel 

Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, Marlena 

Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dziennej stawki opłaty targowej i sposobu jej 

poboru. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia dziennej 

stawki opłaty targowej i sposobu jej poboru.  

W wyniku braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

podjęciem uchwały nr VI/49/2024. 



 

Radni Grażyna Wendlandt, Tomasz Jenczyk i Leszek Malmur wyłączyli się z głosowania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dziennej stawki opłaty targowej i sposobu jej poboru.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak, Daniel Łanucha,  

Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, 

Henryk Szrama, Jacek Wrembel 

BRAK GŁOSU (3) 

Tomasz Jenczyk, Leszek Malmur, Grażyna Wendlandt 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w składzie 

osobowym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował kandydaturę radnej Grażyny Wendlandt.  

Radna Grażyna Wendalndt wyraziła zgodę. 

Więcej kandydatur nie zgłoszono.   

 

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

podjęciem uchwały nr VI/50/2024. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Szymon Chmielewski, Tomasz Jenczyk, Tomasz Kaczmarek, Romuald Łabiszak,  

Daniel Łanucha, Leszek Malmur, Michał Mulka, Monika Olech, Andrzej Pacholczak, 

Marlena Przybyła, Sebastian Stefaniak, Henryk Szrama, Grażyna Wendlandt, Jacek Wrembel 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Cybort 



17. Wolne głosy i wnioski. 

Radna Marlena Przybyła poruszyła temat drogi w Łaszczewcu.  

Radny Jacek Wrembel poruszył temat oświetlenia Placu 1 Maja.  

Radny Daniel Łanucha pytał o odbiór świetlicy wiejskiej w Skrzetuszu. 

Radny Tomasz Jenczyk poruszył temat pozwu sądowego ws „Igrzyny”. 

Radna Marlena Przybyła poruszyła temat stanu przystanków autobusowych na terenie gminy.  

Mieszkaniec Gminy odniósł się do słów Wójta dotyczących spotkania w MSOK w 

Kopaszynie.  

Mieszkaniec Gminy poruszył temat remontu drogi w miejscowości Skrzetusz oraz temat 

kluczy do świetlicy wiejskiej w Skrzetuszu.  

 

 

18. Zakończenie. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady VI 

Sesji IX Kadencji Rady Gminy Ryczywół. 

 

 

 

  

 

Protokołował: Adrian Miler 

  


